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The accommodation for the Schuurman Group is situated on the business 

area Boekelermeer in Alkmaar, a small town in the north of the Netherlands. 

This prime location is seen from the highway A9 and is adjacent to a natural 

reserve. To profit from the qualities of the location, the building is designed as 

a freestanding object, whereby each side has its own specific character and 

appearance. 

The volume has uplifted corners to give room to the special functions of the 

program. The strong lines of the exterior give the building a distinct expression 

and allow the landscape to flow through the building. 

The building has an efficient layout with a warehouse area of 12-meter high 

and 3 floors of office space. On the top floor a patio-garden across the 

building brings light deep into the building. It also provides a visual and physical 

link between the offices and the warehouse-area. In this way the patio works 

as an important spatial, as well as organizing element, while connecting the 

warehouse and office space. 

In the building several sustainable measures are incorporated, such as 

concrete floor slabs as thermal active system, subterranean hot & cold 

storage, and a low energy lighting and control system, set up as a Philip’s pilot 

project.

Architect

Juliete Bekkering, Monica Adams, 
Frank Venhorst, Vincent Hector, 
Lukas Heiniger, Michel Leunis, Paul 
Michielsen, Sander Van Schaik, 
Albert-Jan Vermeulen, Manuel Aust

Firm

Bekkering Adams Architecten

Location

Business area Boekelermeer, Alkmaar, 
the netherlands

Area

9,105 m²

Photographer

Digi Daan, Jansje Klazinga, Christian 
Richters

Schuurman 
Group

Schuurman 集团

控制日照 控制日照以节约照明损耗

控制日照 精确的向阳朝向

控制日照 灵活的办公空间

底 地下冷热空气储存

混凝土 混凝土地板作为热力效应系统
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Situation Sections 剖面总平图总平图
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level 00 - ground floor

level 01 - first floor

首层平面图
二层平面图

1  Entrance

2  Reception

3  Showroom

4  Office

5  sanitary unit

6  Meeting room

7  Pantry
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9  Technical area

10  Warehouse
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Schuurman 集团坐落于荷兰北部小镇阿尔克马尔的

Boekelermeer 商业区。它的地理位置优越，从 A9 高速公

路可以看到该区域，并且还毗邻一个自然保护区。为了更

好地利用其地域上的优势，该建筑的设计独树一帜，每一

面都有不同的特色和外观。  

该建筑的四角是向上升起的，这就为一些特殊用途留

出了空间。硬朗的外部线条赋予整个建筑独特的表现力，

并使整体景观具有流动性。

该建筑的一项高效设计布局是一个 12 米高的仓储空

间和 3 层楼的办公区域。顶层是一个横跨整个建筑的平台

花园，阳光由此照入大楼深处；同时它也成为了办公区与

仓储区之间的视觉通道。因此，该平台是连接仓库和办公

区的重要组成元素。

该楼的设计融入了很多可持续发展的措施，比如混凝

土楼板作为热力运作系统，地下冷热能存储，以及低能耗

照明和控制系统，这些都是菲利普的试点项目。
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三层平面图 三层平面图

level 02 - second floor
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